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Procés participatiu per a la definició dels usos que se li 

dona a l'edifici del Taller Masriera - Sessió 01 de la 

Comissió de seguiment  
 
Dia: Dijous 20 març de 2023 
Hora: 18 h a 19 h 
Lloc de trobada: Espai d’entitats Xamfrà 
 
 
ASSISTÈNCIA: 
 
Entitats i persones assistents: 10 (4 dones, 6 homes) 
 

1. Roser Cavaller, Òmnium Eixample 
2. Jaume Artigues, Associació de Veïns i Veïnes 

Dreta de l'Eixample 
3. Dolors Ylla-Català, Plataforma Salvem el 

Taller Masriera 
4. Andreu Parera, Representant Comissió de 

Gent Gran 
5. Clara Fernández, Representant Consell de 

Dones - Hèlia Dones 
6. Míriam Sáez, Tècnica Biblioteca Sofia Barat 

7. Lluís López, Associació de Veïns i Amics del 
Passeig de Sant Joan 

8. Guillem. Casal de Joves de la Dreta de 
l’Eixample 

9. Gabriel Camallonga. Casal de Joves de la 
Dreta de l’Eixample 

10. Ramón Gallifa, Representant usuàries 
Biblioteca Sofia Barat 

11. Xavier Llobet, CorEixample 
12. Martina Puga, La Merienda 

 
 
En representació de l’administració: 7 (4 dones, 3 homes) 

01. Jordi Matas, Conseller Tècnic del Districte de 
l’Eixample  

02. Pau Campderrós, Conseller de participació 
del Districte de l’Eixample  

03. Carme Méndez, Consellera del barri de la 
Dreta de l’Eixample 

04. Nuria Hernandez, tècnica de barri de la dreta 
de l’Eixample 

05. Fidel Gonzalez, referent de Democràcia 
Activa al Districte de l'Eixample 

06. Carlos López, Equip de dinamització 

 
 
ORDRE DEL DIA: 
 

1. Benvinguda  
2. Presentació del procés i de les funcions de la Comissió de Seguiment  
3. Validació de la proposta d’integrants i constitució de la Comissió de seguiment  
4. Elecció de la presidència de la Comissió de Seguiment  
5. Presentació i validació de la proposta metodològica del procés participatiu  
6. Torn obert  

 
 
1. Benvinguda  
 
Jordi Matas Vilà, Conseller Tècnic del Districte de l’Eixample, dona la benvinguda, explica els 
antecedents sobre la recuperació de l’edifici Masriera. Diu que s'ha posat aproximadament uns 
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10 milions d’euros per a la compra d’aquest espai, i ara és una oportunitat per sumar als 
equipaments públics del barri. Planteja que s'obrirà un procés participatiu on es vol debatre 
sobre els criteris i límits del que es pot fer en l’edifici principalment referit a la seva memòria 
històrica, les necessitats d’equipaments del barri i per últim, a partir de la reflexió feta, trobar 
possibles usos. 
 
2. Presentació del procés i de les funcions de la Comissió de Seguiment  
 
Fidel Gonzalez, referent de Democràcia Activa al Districte de l'Eixample, fa la presentació 
referida a la conformació de la Comissió de Seguiment i la programació del procés de 
participació. Informa que aquest és un espai de gestió i seguiment del procés i s’ha de 
diferenciar dels espais de debats dels tallers i explica les seves funcions: 

● Emetre opinió sobre els instruments i la metodologia concreta de debat proposats, 
suggerir les modificacions que consideri convenients i emetre informe 

● Fer el seguiment del funcionament i l'eficàcia dels instruments de debat i recomanar 
millores 

● Emetre informe sobre les esmenes presentades pels participants en els instruments de 
debat respecte dels resums formalitzats en les actes de les sessions 

● Conèixer i debatre l'informe de resultats del procés i afegir-hi suggeriments o millores. 
 

 
3. Validació de la proposta d’integrants i constitució de la Comissió de seguiment  
 
Fidel Gonzalez, referent de Democràcia Activa al Districte de l'Eixample, fa la presentació i 
dels integrants proposats i demana la seva validació: 
 

 
 
 
Jaume Artigues, President de l’Associació de Veïns i Veïnes Dreta de l'Eixample, i Dolors 
Ylla-Català, de la Plataforma Masriera, proposa a tres integrants més: 

● A un representant de l’Observatori d’Arts Escèniques - Universitat Politècnica de 
Catalunya-UPC. 

● El President del COAC Eixample. 
● El Centro Superior d’Art Dramàtic EÒLIA 
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Argumenten que per aquest tipus d’equipaments, s’ha de considerar les dues escales, la de 
proximitat i la de ciutat. També diuen que els integrants proposats, són agents que han 
participat de manera activa en aquest procés i en el cas del representant del COAC, és un 
agent específic del barri per la distribució territorial que té aquesta institució.  
 
Guillem, del Casal de Joves de la Dreta de l’Eixample, diu que fa falta gent d’arquitectura 
representats. 
 
Roser Cavaller, d’Òmnium Eixample, proposa als Grups de Teatre Amateur. 
 
Carme Méndez, Consellera de de la Dreta, manifesta que falta representació del barri i major 
transcendència de ciutat amb institucions com l’ICUB. 

 
Fidel Gonzalez, referent de Democràcia Activa al Districte de l'Eixample, respon que es va fer 
un mapa d’agents per proposar als integrants més representatius per aquesta Comissió de 
Seguiment. Considera que la Plataforma es força representativa dels agents mencionats i que 
si ha representants institucionals, aquests no poden representar més del 25%. 
 
Jordi Matas Vilà, Conseller Tècnic del Districte de l’Eixample, diu que en principi la 
Plataforma Masriera representa als agents veïnals, culturals i arquitectes vinculats al procés. 
Tot així diu que si s’està d’acord, es poden afegir als representants del COAC-Eixample i de 
l’Observatòri d’Arts Escèniques. Sobre la resta, es considera que ja estan representats. Per 
últim, recull la idea d’afegir un representant de l’ICUB. 
 
Finalment s’accepta la proposta inicial de composició de la Comissió de Seguiment amb la 
inclusió del COAC- Eixample i de l’Observatori d’Arts Escèniques. 
 
 
4. Elecció de la presidència de la Comissió de Seguiment  
 
Segons el Reglament de Participació ciutadana de Barcelona, la Comissió de Seguiment ha 
d’escollir una presidència. Aquesta ha de recaure en una persona que no procedeixi de cap 
administració pública. 
 
La Comissió considera que no és rellevant i davant l’absència de candidatures, es decideix no 
escollir cap presidència. 
 
 
5. Presentació i validació de la proposta metodològica del procés participatiu  
 
Fidel Gonzalez, referent de Democràcia Activa al Districte de l'Eixample, exposa el 
plantejament i activitats del procés participatiu. Diu que aquesta és una fase inicial per 
resoldre que es vol que sigui l’edifici del taller Masriera, per això es faran 3 tallers, 4 carretons 
a l’espai públic i una enquesta disponible en el Decidim Barcelona i en els mateixos punts 
d’interacció al carrer. A l’abril es farà un retorn del procés a la Comissió de seguiment i al 
setembre / octubre es faria el retorn públic, després de l’avaluació tècnica dels resultats 
d’aquesta fase inicial. Per tancar, deixa oberta la possibilitat que cap al futur, una vegada es 
pugui resoldre els futurs usos del Masriera, es podria obrir un procés participatiu per treballar 
aquests usos i els models de gestió del futur equipament. 
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Els representants del Casal de joves i altres participants, proposen fer dos carretons 
més, un a l’escola Jaume Balmes i altre en la Casa Elizalde. Fidel Gonzalez, referent de 
Democràcia Activa al Districte de l'Eixample, respon que sí és possible fer-ho i s’estudiarà la 
manera d’afegir aquestes propostes. 
 
Carme Méndez, Consellera de l’Eixample, pregunta sobre les garanties per a la fiabilitat de 
l’enquesta proposada. Fidel Gonzalez, referent de Democràcia Activa al Districte de 
l'Eixample, respon que aquesta enquesta està en el marc de les eines que es fan en el Decidim 
i per recollir informació que sigui útil pel segon taller participatiu. 
 
Carlos López, representant de l'empresa dinamitzadora Raons SCCL, fa l’explicació del 
plantejament del debat a desenvolupar en el procés de participació: 

● Taller 1 Patrimoni i memòria històrica: per acordar límits i criteris a respectar al marge 
de l’ús final de l’edifici.  

● Taller 2 Equipaments: identificar prioritats del veïnat sobre els equipaments pel barri. 
● Taller 3: Futurs usos: A partir dels límits i criteris del taller 1 i les necessitats 

d’equipaments prioritzades en el taller 2, es treballarà, quins usos pot albergar el taller 
Masriera. 

Manifesta que en les sessions hi hauran ponents pels temes i invita als participants a proposar 
ponents. 
 
Jaume Artigues, President de l’Associació de Veïns i Veïnes Dreta de l'Eixample, diu que està 
d’acord amb el plantejament i diu que l’AAVV i la Plataforma poden participar en les ponències. 
Manifesta també que hi han dos posicionaments clars i s’han de posar sobre la taula per 
enriquir el debat. 
 
Els participants de la Comissió estan d’acord amb el plantejament dels tallers i de la 
participació de la plataforma Masriera i AAVV de la Dreta de l’Eixample en les ponències. 
 
Per altra banda es proposa que la Comissió de Seguiment pugui realitzar una visita guiada al 
l’edifici del Taller Masriera. 
 
Jordi Matas Vilà, Conseller Tècnic del Districte de l’Eixample, diu que es coordinarà la 
proposta de la visita i convocarà únicament als integrants de la Comissió de Seguiment. 
 
 
La sessió es tanca a les 19h. 


